
Revista presei – LUNI, 10 MARTIE 2025 – Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava 

 

Autor Titlul articolului Publicația Secțiunea/ 
Pagina 

Sinteza articolului 

- Universitatea Ștefan 
cel Mare Suceava a 
votat pentru 
extensie la Botoșani 

botosaneanul.ro 
09.03.25 

- Cadre didactice din țară și din străinătate, precum și roboți umanoizi, au 
participat la evenimentul festiv organizat de Universitatea „Ștefan cel 
Mare” din Suceava. 
Acțiunea a fost organizată pentru a marca împlinirea a 35 de ani de la 
transformarea Institutului de Subingineri din Suceava în universitate și 
a 62 de ani de continuitate academică în oraș.  
Rectorul Mihai Dimian a declarat că Senatul instituției academice a 
aprobat hotărârea privind înființarea unei extensii a universității la 
Botoșani.  
De altfel, la evenimentul care a avut loc în auditoriumul „Joseph 
Schmidt” au fost prezenți atât reprezentanți ai autorităților județene din 
Suceava, cât și din Botoșani, anunță Intermediatv. 
Preşedintele Consiliului Judeţean Botoşani, Valeriu Iftime, a anunțat că 
vrea să deschidă o extensie a Universității ”Ștefan cel Mare” Suceava și a 
purtat discuții în acest sens cu rectorul Mihai Dimian.  
Liniile trasate de cei doi vizează dezvoltarea unui campus universitar la 
Botoșani, dezvoltarea infrastructurii și atragerea resursei umane deja 
specializată. 
Președintele Iftime a spus că nu se poate face învățământ superior în 
Botoșani anul acesta sau anul viitor, însă într-un timp relativ scurt se pot 
face niște pași serioși, în așa fel încât tot ce se construiește în această 
direcție să rămână pentru o perioadă lungă de timp. 
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Dana 
Humoreanu 

Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
din Suceava a 
sărbătorit 35 de ani 
de la înființare și 62 
de ani de activitate 
academică 

monitorulsv.ro 
07.03.25 

- Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava a aniversat vineri 35 de ani 
de la înființare și 62 de ani de activitate academică. Printre oaspeții 
universitarilor suceveni s-au aflat președintele Consiliului Agenției 
Române de Asigurare a Calității în Învățământul Superior (ARACIS), 
prof. univ. dr. Valentin Năvrăpescu, prorectorul Universității Politehnice 
din București, care cu acest prilej a înmânat rectorului USV, prof. 
univ.dr. Mihai Dimian, certificatul prin care universității i-a fost acordat 
calificativul „Grad de încredere ridicat” pentru perioada 2025-2030; 
vicerectorul universității din Örebro (Suedia), instituție parteneră în 
alianța universitară europeană NEOLAiA, prof. univ. dr. Ake Strid; 
președintele Consiliului Județean Suceava, Gheorghe Șoldan; 
subprefectul de Suceava, Bogdan Păstrăv; viceprimarul de Suceava Dan 

glasulsucevei.ro 
08.03.25 



Ioan Cușnir; administratorul public al județului Botoșani, Lucian Iulian 
Diac; șeful Inspectoratului Școlar Județean Suceava, Grigore Bocanci, și 
alți prieteni ai instituției academice din Suceava. 
În deschidere, rectorul Dimian a prezentat un scurt istoric al universității 
și personalitățile care au contribuit decisiv la înființarea și dezvoltarea 
instituției de învățământ superior. Profesorul Dimian a arătat că în urmă 
cu 35 de ani universitatea din Suceava a plecat la drum cu 1.266 de 
studenți, 57 de cadre didactice, dintre care 15 aveau titlul științific de 
doctor, și 5 programe de studii. Astăzi, universitatea are 11 facultăți, 119 
programe de studii, 11.023 de studenți din 16 țări, 405 cadre didactice 
titulare, marea majoritate cu titlul de doctor, și peste 100 de colaboratori 
din diverse domenii. 
Județele Suceava și Botoșani, codașe la studii superioare 
Universitarul a atras atenția asupra unui fenomen îngrijorător din 
România, anume procentul foarte scăzut al populației cu studii 
superioare. Dacă media europeană a populației cu vârste între 25 și 64 
de ani care are studii superioare este de 35%, în România media este de 
doar 19%, iar în nordul țării este și mai scăzută: 13% la Suceava și 10% la 
Botoșani, aproape de media europeană plasându-se București și Ilfov. 
Spre comparație, în Suedia 50% din populația din categoria de vârstă 
menționată are studii universitare. 
Prof. Mihai Dimian a subliniat necesitatea creșterii calității educației și 
dezvoltării infrastructurii pentru atragerea tinerilor către studiu, arătând 
că într-o universitate un tânăr trebuie să găsească „tehnologia viitorului”, 
nu „calculatoare mai vechi decât are el acasă”. „Să fim apostolii educației 
în România”, a îndemnat profesorul, arătând investițiile făcute de USV 
în tehnologie și inteligența artificială, plasarea în top la nivel național și 
european din punct de vedere al solicitanților de brevete, parteneriatele 
cu universități străine și accederea în primele 1500 de universități, dintre 
cele 30.000 din lume, din punct de vedere al calității învățământului și 
cercetării. „Avem o autostradă virtuală foarte puternică, astfel că putem 
colabora cu cercetători din întreaga lume”, a subliniat prof. Dimian. 
În contextul dezvoltării, rectorul a declarat că miercuri Senatul USV a 
aprobat extensia universității la Botoșani, un proiect dezvoltat în 
parteneriat cu administrația județeană și locală din județul vecin. 
Unul dintre foștii studenți ai USV, președintele Consiliului Județean 
Suceava, Gheorghe Șoldan, și-a exprimat aprecierea față de instituția 
absolvită și față de calitatea educației furnizate la Suceava și și-a declarat 
susținerea, în calitatea sa oficială, față de proiectele universității. Șoldan 



a arătat că în mandatul său de președinte al CJ va face tot ce îi stă în 
puteri pentru ca județul să fie cât mai atractiv pentru tineri, din punct de 
vedere al dezvoltării și al infrastructurii de transport (autostradă, drum 
expres, aeroport), pentru a-i convinge să rămână în Suceava sau să revină 
acasă din diaspora. De asemenea, a spus că din acest an echipa de 
handbal a USV va avea un partener de încredere în administrația 
județeană. [...] 

Dana 
Humoreanu 

Comunitatea 
academică are 11 
membri noi, care au 
primit roba și toca 
de titular în cadru 
festiv, de Ziua 
Universității „Ștefan 
cel Mare” din 
Suceava 

monitorulsv.ro 
07.03.25 

- Comunitatea academică suceveană are 11 noi membri, care au primit 
roba și toca de titulari vineri, în cadrul ședinței festive organizate de Ziua 
Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
Au îmbrăcat robele de titulari Oana Lăcrămioara Bădărău, lector 
universitar la Facultatea de Istorie, Geografie și Științe Sociale; Luiza 
Florentina Curelușă, asistent universitar la Facultatea de Drept și Științe 
Administrative (FDSA); Radu Fechet, șef de lucrări la Facultatea de 
Inginerie Electrică şi Ştiinţa Calculatoarelor (FIESC); Maria Irimciuc, 
asistent universitar la Facultatea de Știinte ale Educației; Liliana Luca, 
lector universitar la FIESC; Emanuela Motrescu, asistent universitar la 
Facultatea de Litere și Științe ale Comunicării; Raluca Anica Onufreiciuc, 
asistent universitar la FDSA; Laura Stătescu, conferențiar la Facultatea 
de Medicină și Științe Biologice (FMSB); Gina Mădălina Toma, asistent 
universitar la FMSB; Loredana Terec Vlad, asistent universitar la FDSA; 
Eduard Zadobrischi, șef de lucrări la FIESC. 
În cadrul evenimentului au primit, de asemenea, titlul de doctor în științe 
18 absolvenți ai școlilor doctorale din cadrul universității: Marius Eduard 
Ciocan, Liliana Daniela Diacon, Liliana Gina Lazurca, Alexandru Ionuț 
Șiean, Cristian Pamparău, Mihail Terenti, Andrei Cristian Grădinariu, 
Dana Huțu, Ancuța Petraș, Elena Vărăreanu, Ana Batariuc, Maria 
Camelia Ciubotariu, Corina Simionescu, Vasile George Ursu, Elena 
Constantin, Viorel Ciprian Pleșea, Mihaela Mihai și Andreea Nistor. 
Comunitatea Universității „Ștefan cel Mare” este formată astăzi din peste 
400 de cadre didactice și de cercetare, aproape 500 de membri ai 
personalului didactic auxiliar și administrativ și peste 11.000 de studenți. 
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- Direcția Silvică 
Suceava susține 
viitoarea generație 
de silvicultori (foto) 

svnews.ro 
07.03.25 

- Directia Silvica Suceavaa găzduit în această săptămână o întâlnire de 
lucru cu studenții Facultății de Silvicultură, de la Universitatea „Ștefan 
cel Mare” din Suceava. ”A fost un prilej să împărtășim din experiența 
noastră și să sprijinim viitoarea generație de specialiști în domeniul 
forestier. Avem nevoie de tineri pasionați și bine pregătiți și ne bucurăm 
de întâlnirea cu studenții din anul IV, care au avut ocazia să înțeleagă, în 
teren, provocările și responsabilitățile managementului forestier, 
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beneficiind de expertiza directorului tehnic Valerian Solovăstru, precum 
și de prezentările inginerilor silvici Adrian Airoaie, Robu Toader, 
Corneliu Brăescu și Ovidiu Popovici.  Subiecte precum licitațiile de masă 
lemnoasă și utilizarea aplicației SUMAL 2.0. au fost dezbătute într-un 
cadru interactiv și constructiv”, au transmis cei de la Direcția Silvică 
Suceava. 
La final, atât profesorii, cât și studenții au subliniat cât de valoroase sunt 
astfel de inițiative pentru viitorul profesional al tinerilor.  Regia 
Națională a Pădurilor-Romsilva susține organizarea periodică a unor 
astfel de întâlniri, prin intermediul tuturor structurilor din subordine. 
Aceste sesiuni de lucru nu doar că oferă cunoștințe practice esențiale 
viitorilor ingineri silvici, ci și consolidează legătura dintre instituțiile de 
învățământ superior și domeniul forestier, pentru a răspunde nevoilor 
reale de pe piața muncii. 

- Subprefectul Bogdan 
Păstrăv la ședința 
festivă a USV: 
„Munca, pasiunea și 
viziunea 
dumneavoastră au 
transformat această 
instituție într-un 
reper de 
performanță și 
inovație” 

svnews.ro 
07.03.25 

- Vineri, 7 martie 2025, subprefectul județului Suceava, Bogdan-George 
Păstrăv a participat la Ședința festivă a Universității „Ștefan cel Mare” 
din Suceava –  35 de ani USV, 62 de ani de învățământ superior la 
Suceava. Comunitatea Universității „Ștefan cel Mare” este formată astăzi 
din peste 400 de cadre didactice și de cercetare, aproape 500 de membri 
ai personalului didactic auxiliar și administrativ și peste 11.000 de 
studenți. 
Bogdan George Păstrăv, subprefectul județului Suceava: „Cu ocazia 
aniversării a 62 de ani de învățământ superior la Suceava și a 35 de ani 
de existență a Universității «Ștefan cel Mare», doresc să transmit cele 
mai sincere felicitări întregii comunități academice. Aceste decenii de 
excelență, progres și dedicare în educație și cercetare au consolidat 
prestigiul universității și au contribuit la formarea unor generații de 
specialiști valoroși. Munca, pasiunea și viziunea dumneavoastră au 
transformat această instituție într-un reper de performanță și inovație. 
Vă doresc succes continuu, inspirație și realizări deosebite în anii ce vor 
urma! În calitate de fost student al Facultății de Inginerie Mecanică, 
Autovehicule și Robotică, țin să adresez un gând de recunoștință tuturor 
profesorilor care au contribuit la formarea mea profesională și 
personală.” 
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- Șoldan la 
aniversarea a 35 de 
ani de universitate la 
Suceava: „Rolul 
administrației pe 

svnews.ro 
07.03.25 

- Președintele Consiliului Județean Suceava, Gheorghe Șoldan, a declarat, 
astăzi, la ședința festivă organizată la împlinirea a 35 de ani de la 
înființarea Universității „Ștefan cel Mare” că rolul administrației pe care 
o conduce este de a crea mult mai multe oportunități pentru tineri astfel 
încât aceștia să nu mai plece în alte județe sau în străinătate la finalizarea 
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care o conduc este să 
creeze mult mai 
multe oportunități 
pentru tineri” 

07.03.25 studiilor universitare. 
„Astăzi, Universitatea «Ștefan cel Mare» din Suceava marchează două 
repere esențiale în istoria sa: 62 de ani de învățământ superior sucevean 
și 35 de ani de la obținerea statutului de universitate. 35 de ani de când 
USV se dezvoltă, crește.  Și în studenți, și în infrastructură. 
De la aproximativ 130 de studenți, la începuturi, la aproximativ 11.000 
de studenți astăzi, din aproape jumătate dintre județele țării, dar și din 
Republica Moldova și Ucraina. De la două facultăți, la 11 facultăți, 
inclusiv Facultatea de Medicină, o realizare importantă pentru Suceava. 
Astăzi, USV este în topul clasamentelor naționale, are parteneriate 
internaționale solide, este campioană la proiecte europene și brevete de 
invenții. 
Și excelează nu doar în educație. Echipa de handbal masculin a 
universității – CSU Suceava este un exemplu de excelență sportivă, iar 
începând din acest an va avea un nou partener: Consiliul Județean 
Suceava. Sunt 35 de ani de când municipiul Suceava, dar și județul, se 
dezvoltă odată cu universitatea”, a precizat șeful administrației județene. 
Gheorghe Șoldan a ținut să precizeze că și el este unul dintre foștii 
studenți ai Universității „Ștefan cel Mare”, respectiv al Facultății de 
Științe Economice și Administrație Publică.  
„Sunt mândru de acest lucru. Între timp am făcut și un program 
postuniversitar, dar și un master în Globalizare și Diplomație Politică. 
Astăzi, la 33 de ani, sunt cel mai tânăr președinte de Consiliu Județean 
din România și vreau să demonstrez că tinerețea nu este un dezavantaj 
în administrație, ci un atu. Determinarea, viziunea modernă, deschiderea 
spre dialog, înțelegerea că nimeni nu poate face performanță singur, ci 
doar într-o echipă – sunt valorile pe care vreau să le aduc în administrația 
județeană. Iar această echipă de care vorbesc include și conducerea 
Universității „Ștefan cel Mare”. Rolul rectorului, alături de întreaga 
conducere a USV, este să continue dezvoltarea acestei instituții de 
prestigiu.  Rolul profesorilor este să contribuie cât mai bine la educația 
studenților noștri, pentru un viitor mai bun. De cealaltă parte, rolul meu 
și al echipei mele este să aducem investiții, să dezvoltăm județul și să 
recuperăm decalajele față de alte regiuni ale țării. Dar cel mai important 
rol al administrației pe care o conduc este să creeze mult mai multe 
oportunități pentru tineri, astfel încât tot mai puțini dintre ei să aleagă, 
după terminarea studiilor, să plece în alte județe sau în străinătate. O 
spun de fiecare dată când am ocazia: tinerii sunt cea mai importantă 
resursă a unei țări. Foarte mulți dintre tinerii noștri au un potențial 



extraordinar. [...] 
Daniela 
Micuțariu 

Evenimentul 
„Împreună 
prieteni!”, ediția a 
II-a, pe scena Casei 
de Cultură Suceava 

monitorulsv.ro 
07.03.25 

- Pe scena Casei de Cultură a Sindicatelor Suceava va avea loc, vineri, 21 
martie 2025, în intervalul 14:00-17:00, evenimentul „Împreună 
prieteni!”, ediția a II-a, organizat de Asociația Sindrom Down Suceava. 
Scopul evenimentului este de a marca Ziua Mondială a Sindromului 
Down, prin activități educative și cultural-artistice pentru copiii cu 
sindrom Down. 
„Prin această acțiune ne propunem sensibilizarea opiniei publice cu 
privire la problemele persoanelor diagnosticate cu sindromul Down și să 
combatem discriminarea acestora. Acțiunea va cuprinde momente de 
muzică și dans, susținute de grupuri de copii de la școlile din municipiul 
Suceava, intervenții ale partenerilor și autorităților publice și diverse 
activități interactive pentru copii”, a spus Radu Florin Cucurezeac, 
președintele Asociației Sindrom Down Suceava. 
La evenimentul de pe 21 martie 2025 vor participa copii cu sindrom 
Down, elevi ai școlilor din municipiul Suceava, studenți ai Universității 
„Ștefan cel Mare” Suceava, dar și reprezentanți ai administrației publice 
locale, ai ONG-urilor și mass-mediei sucevene, care împreună vor susține 
cauza copiilor afectați de sindromul Down. 
Acest eveniment este organizat în parteneriat cu Primăria Municipiului 
Suceava, Școala Gimnazială Nr. 8 Suceava, Asociația Interob Studio, 
Asociația Bucovina Dance Studio, Palatul Copiilor Suceava, Asociația 
Equestrian Dreams, Party Kids, EDUMAX, Universitatea „Ștefan cel 
Mare” Suceava. 

- Copiii africanilor 
care au învățat în 
urmă cu 20 de ani la 
Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
vor să vină la 
Suceava ca să 
studieze la 
Facultatea de 
Medicină 
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- Profesorul universitar doctor Sanda-Maria Ardeleanu, coordonatoarea 
Bibliotecii Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, speră ca votul din 
Consiliul Local pentru construirea sediului Facultății de Medicină în 
curtea Spitalului Clinic Județean să fie pozitiv. În același timp, 
profesoara de franceză spune că tineri din Coasta de Fildeș vor să vină la 
Suceava pentru anul pregătitor și pentru ca mai apoi să facă Medicina 
aici. În toamna anului trecut a fost pentru prima dată cînd la Suceava s-
a organizat admitere pentru învățămînt de lungă durată la Medicină, 
pentru învățămîntul de șase ani. 
Într-o emisiune la Radio Top, vorbind despre dezvoltarea Universității, 
Sanda-Maria Ardeleanu a declarat: „Ne trebuie în continuare fonduri, 
avem nevoie de încrederea comunității în Universitate și de 
recunoaștere. Am emoții, luna aceasta, sper să treacă proiectul cu 
Facultatea de Medicină, care s-a împiedicat. Am toată speranța că acest 
proiect va trece. Nu putem abandona această idee, s-o lăsăm peste trei – 
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10.03.25 



patru ani. Vedeți cît de repede se schimbă lucrurile în lume”. 
Referindu-se la tinerii din Africa, în special la cei din Costa de Fildeș, care 
ar dori să studieze Medicina la Suceava, doamna Ardeleanu a spus: ”Am 
deja candidați din Africa interesați să vină la facultatea noastră. Ei vor 
veni mai întîi în anul pregătitor, un an de zile, pentru că încă nu avem 
filieră internațională, limbă internațională engleză sau franceză la 
Medicină. Dar vorbim despre filiere într-o limbă internațională, de multă 
vreme la USV trebuia făcut lucrul acesta, dar vă spuneam, africanii, 
generația a doua, studenți, foști studenți din Africa, care au venit la 
universitatea noastră acum 20 de ani își trimit copiii la USV”. 
Referindu-se la naționalitatea tinerilor africani, doamna Ardeleanu a 
spus: „Cei cu care sînt eu acum în legătură sînt din Costa de Fildeș, vor 
veni probabil și din Senegal. Avem cîteva vizite în perioada aceasta, 
începînd cu săptămîna în curs”. 

 


